



គណៈកម្មាធិការដើម្បីការបោះឆ្នោតដោយសេរី និងយុត្តិធម៌ នៅកម្ពុជា

Committee for Free and Fair Elections in Cambodia

ខុមហ្វ្រែល COMFREL

ស.ប្រ.ក.ព/លេខ ០០៣/២០១៣

ភ្នំពេញ ថ្ងៃទី២៩ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០១៣

សេចក្តីប្រកាសព័ត៌មាន ស្តីពី

ផ្តល់រង្វាន់លើកទឹកចិត្ត អ្នកឃ្នាំមើលមូលដ្ឋាន

គណៈកម្មាធិការដើម្បីការបោះឆ្នោតដោយសេរី និងយុត្តិធម៌នៅកម្ពុជា(ខុមហ្វ្រែល) មានកិត្តិយស សូមជំរាបជូនសាធារណៈជនឱ្យបានជ្រាបថា ខុមហ្វ្រែល បានប្រារព្ធពិធីប្រគល់រង្វាន់ ជូនជ័យលាភី៥រូប ជា អ្នកស្ម័គ្រចិត្តមូលដ្ឋាន របស់ខុមហ្វ្រែល សម្រាប់ឆ្នាំ២០១២។ ជ័យលាភីទាំង៥នេះ បានរួមចំណែកក្នុងការលើកកម្ពស់ការចូលរួមរបស់ប្រជាពលរដ្ឋក្នុងការអភិវឌ្ឍន៍មូលដ្ឋានរបស់ខ្លួន និងបានរួមចំណែកពង្រឹងគុណភាពសេវាកម្មរបស់ក្រុមប្រឹក្សាឃុំ តាមរយៈការជួបប្រជុំជាមួយ ក្រុមប្រឹក្សាឃុំ និងប្រជាពលរដ្ឋ ផ្តល់គំនិតយោបល់ដល់ក្រុមប្រឹក្សាឃុំ លើគម្រោងអភិវឌ្ឍន៍ការជួយអន្តរាគមន៍ និងការសម្របសម្រួលទស្សនៈអ្នកភូមិ ស្តីពី ការចូលរួមអភិវឌ្ឍន៍មូលដ្ឋាន។ ក្រៅពីកិច្ចការខាងលើ ពួកគាត់ក៏បានផ្តួចផ្តើមគំនិតជួយធ្វើអន្តរាគមន៍ ធ្វើរបាយការណ៍ និងជាអ្នកទំនាក់ទំនងផ្តល់ព័ត៌មានពីប្រជាពលរដ្ឋទៅក្រុមប្រឹក្សាឃុំ/សង្កាត់ ហើយពីក្រុមប្រឹក្សាឃុំ/សង្កាត់ ទៅប្រជាពលរដ្ឋវិញ និងកិច្ចការផ្សេងទៀតដែលបំរើឱ្យផលប្រយោជន៍ប្រជាពលរដ្ឋនៅក្នុងឃុំ/សង្កាត់របស់ខ្លួន។

នេះជាលើកទីបីហើយ ដែលខុមហ្វ្រែលបានរៀបចំការវាយតម្លៃ ដើម្បីផ្តល់រង្វាន់សំរាប់អ្នកឃ្នាំមើលមូលដ្ឋាននេះឡើង។ ដំណើរការនៃកម្មវិធីនេះមានរយៈពេលជាងមួយខែ គឺចាប់ផ្តើមពីពាក់កណ្តាលខែកុម្ភៈ ហើយបញ្ចប់នៅចុងខែមីនា ឆ្នាំ២០១៣។ ការវាយតម្លៃបានរកឃើញអ្នកឃ្នាំមើលចំនួន០៥រូប ជាប់ចំណាត់ថ្នាក់ពីលេខ១ ដល់លេខ៣ និង២នាក់ទៀតជាប់រង្វាន់ល្ងង់ចិត្ត ត្រូវបានជ្រើសរើសចេញពីបេក្ខជនចំនួន ១២រូប មកពី០៥ខេត្ត ដែលបានដាក់ពាក្យសុំធ្វើការប្រកួតប្រជែង។ ក្រុមការងារវាយតម្លៃរបស់ខុមហ្វ្រែលបានចុះពិនិត្យដល់មូលដ្ឋាន ដើម្បីសម្ភាសន៍ផ្ទាល់ជាមួយសមាជិកក្រុមប្រឹក្សាឃុំ/សង្កាត់ និងប្រជាពលរដ្ឋនៅឃុំ/សង្កាត់របស់ពួកគេ។

Vision: A democratic society that democratization in particular democratic elections are promoted and qualified to bring benefits to people.

ទស្សនៈវិស័យ ៖ ដើម្បីឱ្យការបោះឆ្នោតធម៌និង ដែលប្រកបដោយលទ្ធភាព ប្រជាអិបតយៗ។

ឆ្លងតាមលទ្ធផលរបស់គណៈកម្មការវាយតម្លៃ លើការបំពេញកិច្ចការមូលដ្ឋានយើងទទួលបាន៖



- **ចំណាត់ថ្នាក់លេខ១** បានទៅលើ **កញ្ញា ឌីម នីម** អាយុ២៦ឆ្នាំ មកពីឃុំ អំពិលទឹក ស្រុក កំពង់ត្រឡាច ខេត្តកំពង់ឆ្នាំង ស្នាដៃជ័យលាភីលេខ១ បានចូលរួមចំណែកយ៉ាងសកម្មជាមួយក្រុមប្រឹក្សាឃុំ ជួយឲ្យឃុំសម្រេចបានការអនុវត្តគម្រោង ផ្លូវលំ ជួសជុលទំនប់ និងបន្ថែមធុងទឹកស្អាត២ ឬ៣ តាមភូមិ។

- **ចំណាត់ថ្នាក់លេខ២** បានទៅលើ **លោក បូរ៉េត កំពី** អាយុ ២៧ឆ្នាំ មកពីឃុំ ដាក់ដាំ ស្រុក អូររាំង ខេត្ត មណ្ឌលគិរី មានស្នាដៃសាងសង់សាលាប្រជុំភូមិ និងផ្សព្វផ្សាយការចុះបញ្ជីដីធ្លីជាសមូហភាពជនជាតិដើមភាគតិច ក្នុងការជួយក្រុមប្រឹក្សាឃុំឲ្យសម្រេចបាន។



- **ចំណាត់ថ្នាក់លេខ៣** បានទៅលើ **កញ្ញា យន់ ចាន់នី** មានអាយុ ២៨ឆ្នាំ មកពីឃុំសំរោងសែន ស្រុកកំពង់លែង ខេត្តកំពង់ឆ្នាំង បានរួមចំណែកយ៉ាងសកម្មការទាមទារឱ្យក្រុមប្រឹក្សាឆ្លើយតបលើតម្រូវការអាទិភាព របស់អ្នកភូមិទាក់ទិននឹងសុខភាព ជាលទ្ធផលបានទិញម៉ូតូកង់បី និងបាឡា ត្រូវបានប្រើប្រាស់ដឹកអ្នកជំងឺទៅមន្ទីរពេទ្យ។

- សំរាប់រង្វាន់ល្ងង់ចិត្តបានទៅលើ **លោក ចាន់រុទ្ធា** អាយុ ៣៩ឆ្នាំ មកពីឃុំភ្នំមាស ស្រុកគិរីសាគរ ខេត្តកោះកុង ជួយតាមដានកិច្ចសន្យារបស់ក្រុមហ៊ុនផ្តល់សំណងជូនប្រជាពលរដ្ឋដែលត្រូវគេបណ្តេញចេញ និងជួយពន្លឿនការធ្វើអណ្តូងនៅតំបន់ដែលគេផ្លាស់ប្តូរថ្មី និងលោក **សិទ្ធិ វិបុល** អាយុ ៤១ឆ្នាំ មកពីឃុំស្រែចារ ស្រុកស្នួល ខេត្តក្រចេះ បានចូលរួមផ្សព្វផ្សាយដល់ប្រជាពលរដ្ឋឱ្យទៅពិនិត្យបញ្ជីឈ្មោះ និងចុះឈ្មោះបោះឆ្នោតឆ្នាំ២០១២ នៅឃុំ/សង្កាត់ ការធ្វើអត្តសញ្ញាណប័ណ្ណ ការចូលរួមប្រជុំជាមួយក្រុមប្រឹក្សាឃុំ អំពីតម្រូវការអាទិភាពក្នុងឃុំ និងស្ម័គ្រចិត្តជាមន្ត្រីសម្ភាសន៍ធ្វើប័ណ្ណក្រីក្រជូនប្រជាពលរដ្ឋផងដែរ។

កម្មវិធីផ្តល់រង្វាន់នេះ បានប្រព្រឹត្តទៅកាលពីថ្ងៃទី២២ ខែឧសភា ឆ្នាំ២០១៣ វេលាម៉ោង៥:០០ នាទី នៅ មជ្ឈមណ្ឌលព័ន្ធកិច្ចឯកភាពគ្រីស្ទបរិស័ទភ្នំពេញ ដែលមានការអញ្ជើញចូលរួមពីគណៈកម្មាធិការប្រតិបត្តិ គណៈកម្មាការវាយតម្លៃ លេខាធិការនៃ/ខេត្ត និងអ្នកសម្របសម្រួលខេត្តខុមហ្វ្រែល ទាំង ៤៧រូប។

សេចក្តីជូនដំណឹងនេះ ចាត់ទុកជាព័ត៌មានដល់សាធារណៈជនជ្រាប។

របស់កម្ម ៖ បេសកកម្មរបស់ខុមហ្វ្រែល គឺជួយបង្កើតបរិយាកាសគួរជាទីពេញចិត្ត និងមានព័ត៌មានគ្រប់គ្រាន់ ទី១/ដើម្បីឱ្យមានដំណើរការបោះឆ្នោតដោយសេរី និងយុត្តិធម៌ តាមរយៈការបញ្ចុះបញ្ចូល តស៊ូមតិ ដើម្បីទទួលបាននូវក្របខ័ណ្ឌច្បាប់សមរម្យ, ការអប់រំដើម្បីផ្តល់ព័ត៌មានដល់អ្នកបោះឆ្នោត អំពីសិទ្ធិ និងសកម្មភាពចូលរួមសង្កេតការណ៍របស់ពួកគេ ដែលអាចរារាំងនូវភាពមិនប្រក្រតី ព្រមទាំងផ្តល់នូវរបាយការណ៍អង្កេតយ៉ាងទូលំទូលាយ និងឆាប់រហ័ស ដើម្បីអាចឱ្យមានការវាយតម្លៃលើដំណើរការបោះឆ្នោតមួយដែលមិនលំអៀង និងមិនប្រកាន់បក្សពួក ទី២/ដើម្បីឱ្យមានអត្ថន័យនៃដំណាក់កាលក្រោយពេលបោះឆ្នោត តាមរយៈការអប់រំ និងវេទិកាសាធារណៈក្នុងគោលបំណងជំរុញលើកទឹកចិត្តប្រជាពលរដ្ឋឱ្យចូលរួមក្នុងកិច្ចការនយោបាយ និងការធ្វើសេចក្តីសម្រេចនានា ការតស៊ូមតិ/បញ្ចុះបញ្ចូលដើម្បីឱ្យមានការកែទម្រង់ដំណើរការបោះឆ្នោតដែលបង្កើននូវគណនេយ្យភាព (ការទទួលខុសត្រូវ) របស់មន្ត្រីជាប់ឆ្នោត ព្រមទាំងផ្តល់នូវរបាយការណ៍អង្កេតយ៉ាងទូលំទូលាយ និងឆាប់រហ័ស ដើម្បីអាចឱ្យមានការវាយតម្លៃមួយដែលមិនលំអៀង និងប្រកាន់បក្សពួកទៅលើការបំពេញកម្មវិធីនយោបាយ និងដំណើរការអនុវត្តន៍ ការងាររបស់មន្ត្រីជាប់ឆ្នោត។